



السيرة الذاتية

المعلومات الشخصية

• المعلومات الشخصية

اسم الاستاذ:.....باديس فوغالي.....*

الأستاذ، قسم اللغة و الأدب العربي، جامعة ام البواقي الجزائر (كمثال)*

البريد الالكتروني:.....badis_f2003@yahoo.fr.....*

رقم الهاتف:.....0673270695.....

• هوية الباحث

.....Foughali.B2019@@gmail.com.: Google Scholar — *

.....ENS-foughali.badis....: ReaserchGate — *

.....badis.foughali@univ-ueb.dz.....: ORCID — *

التعليم

— درجة دكتوراه في:..الأدب العربي القديم ونقده.....

— درجة ماستر في :...الأدب الجزائري الحديث.....

— درجة ليسانس في :...الأدب العربي.....

وظائف و مؤسسات الانتساب *

— أستاذ:*

— استاذ مشارك :

— رئيس قسم:

مقاييس التدريس *

...البنية الفكرية للأدب الجاهلي والإسلامي.....

...البنية الفكرية للأدب العباسي.....

..السرد النسوي....

نظرية الأدب

مدخل إلى الأدب المقارن

منشورات دولية *

....مصطلح النسوي في الدراسات الأدبية والنقدية. مقارنة في التسمية، الأصول ، والمصطلحات

- السرد الروائي وتداخل الأنواع نجسر للروح وآخر للحنين أنموذجا.
- البنية السردية للقصة الجزائرية العربية القصيرة
- الذات والذات الأخرى في أحلام أزمة الدم لجمال فوغالي
- جدلية الشرق والغرب في الرواية العربية...
- مصطلح السيميائية والترجمة، مقارنة تأصيلية إجرائية
- الشعرية العربية في ثرائنا النقدي

Interests and Qualifications

اهتمامات و مؤهلات *

- اهتمامات:.....إعلامية وإبداعية لي مجاميع قصصية وروايات..
- 1. التجربة القصصية النسائية في الجزائر، منشورات اتحاد الكتاب الجزائريين ، مطبعة ، دار هومة، الجزائر ط1، 2002 .
- 2. بنية الخطاب الروائي في تجربة رابح خدوسي...، منشورات دار الحضارة، الجزائر، ط1، 2004.
- 3. الزمان والمكان في الشعر الجاهلي ، دار عالم الكتب الحديث للنشر والتوزيع، إربد، الأردن. 2007.
- 4. دراسات في القصة والرواية، دار عالم الكتب الحديث للنشر والتوزيع، إربد، الأردن. 2009.
- 5. البديل ، مجموعة قصص ، رابطة إبداع، الجزائر ، ط1، 1992.
- 6. مالك حداد الأديب الفنان ، منشورات وزارة الثقافة، الجزائر، ط1، 2005
- 7. طيناء وقصص أخرى ، منشورات الجزائر عاصمة الثقافة العربية، دار الشهاب 2009.الجزائر
- 8. ذاكرة الوشم، رواية، منشورات الجزائر عاصمة الثقافة العربية، دار الشهاب 2009.الجزائر
- 9. معجم القصص الجزائريين في القرن العشرين، منشورات مخبر بحث الدراسات الأدبية والإنسانية، جامعة الأمير عبد القادر ، مطبعة دار الهدى، عين مليلة ، الجزائر ، 2006.
- 10. تاغيت رواية

11. أوبة رواية في إطار قسنطينة عاصمة الثقافة العربية

12 . دراسات نقدية ومقالات ،دار الجمال للطباعة والنشر والتوزيع عنابة 2023.

— مؤهلات:....رئيس لجنة الثقافة والسياحة والصناعات التقليدية بالمجلس الشعبي الولائي لقسنطينة من 2007 إلى 2012.....

Phot



CURRICULUM VITAE

Personal information

- **Personal**
 - Prof : Badis Foughali
 - Professor at the department of Arabic language and literature , University of Oum El Bouaghi, Algeria.
 - E-mail:badis_f2003@yahoo.fr.....
 - Mobile:0673270695.....
- **Researcher identity**
 - Google Scholar:..... Foughali.B2019@@gmail.com
 - ReaserchGate:..... ENS-foughali.badis
 - ORCID:..... badis.foughali@univ-oeb.dz..

Education

- **Ph.D.'s degree** in Ancient Arabic Literature and its Criticism
- **Master's degree** in Modern Algerian Literature
- **License's degree** in Arabic Literature

Functions and Affiliations

- **Professor**
- **Associate professor**
- **Head of Department**

Teaching modules

- Intellectual structure of pre-islamic and Islamic literature.
- The intellectual structure of the Abbasid literature.
- Fiminist narrative.
- Literature theory.
- An introduction to comparative loiterature.
- Issues of ancient Arabic criticism.

International publications

- The term feminist in literature and its critical studies; an approach to nomenclature, origins and terminology.
- NARRATIVE NARRATION AND THE INTERPENETRATION of genres; a bridge to revelation and another to nostalgia as a model.
- The east-west dialectic in the Arabic novel ; the self and the other self in dreams of the blood crisis by Djamel Foughali.
- The narrative structure of the Algerian Arabic short story.
- Arabic poetry in our critical heritage.

Interests and Qualifications

- **Interests:**
- 01-The women's story experience in Algerian, publication of the Algerian writers union, DAR HOUMA. Algeria 2002.
- 02-The structure of the novelist's discourse in the experience of RABeH KEDDOUSSI. Dar Elhadara publications, Algeria , first edition 2004.
- 03-Time and place in pre islamique poetry ; Dar Alam Alkutub Al Hadith for publishing and distribution, Irbid , Jordan 2007.
- 04-Studies in story and narration, Dar Alam Alkutub Alhadith for publishing and distribution , Irbid ? Jordan 2009.
- 05-Al Badeel, a collection of stories, the creativity association, Algeria , 1st Edition, 1992.
- 06- Malek Haddad , the writer and artist, publications of ministry of culture, Algeria , 1st edition, 2005.
- 07-Tina and other stories; publications of Algeria, the capital of arab culture, dar al Shehab 2009, Algeria.
- 08- Memory of tattoo , a novel, Algeria publications, capital of arab culture; Dar Al Shehab 2009, Algeria.
- 09- The Dictionary of Algerian Retribution in the Twentieth Century, Literary studies research laboratory publications and humanity, Dar al Huda Press , Ain Mellila, Algeria 2006.
- 10- novel of taghit.
- 11- Awbah, a novel in the context of Constantine, the capital of arab culture.
- 12- Critical studies and articles , Dal Al Djamal for publishing and distribution, Annaba, 2023.
- **Qualifications:**
- **Chairman of the cultural , touristic and handicrafts committee in the wilaya of Constantine from 2007 to 2012**

— Other: